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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Jest zdalnie i w związku z tym, proszę państwa, teraz prośba o sprawdzenie kworum, 

dobrze? Czyli prośba, żeby kliknąć tę rączkę. Jak tam nam przebiega sprawdzanie 

kworum? 

Kolejny Mówca 

/zapis nieczytelny/ 

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę państwa, to prośba, żeby potwierdzać obecność, dobrze?  

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Jeszcze nie zgłosiła się pani radna Bala, pani radna Brzezińska. Czyli teraz pani radna 

Brzezińska, pani Bala już się zgłosiła. Pan Kucharski, pan Rajkowski, radny Rejczak, 

pan radny Struzik, pan radny Zdzikot i wszystko.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Jeszcze jest 10 osób, tak? Prośba do tych wymienionych o to, żeby kliknęli czy 

nacisnęli tę rączkę taką, którą mają po prawej stronie ekranu. 

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Pani radna Brzezińska, pan radny... a, pani radna Brzezińska już. Czyli pan radny 

Rejczak i pan radny Zdzikot. Jeszcze tylko 2 osoby.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Pan rany Rejczak zwykle ma tam jakiś problem z zasięgiem.  

Jakub Kowalski 

Ja mam sygnał, że pan radny Zdzikot się spóźni, więc możemy nie czekać na niego.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dobrze, czyli nie czekamy. Czyli pan radny Rejczak, tak? Tam jest zawsze jakiś kłopot 

z zasięgiem u pana radnego. I jak? Jakieś zmiany czy nie?  

Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Pan radny Rejczak jeszcze się nie zgłosił.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

No dobrze. To proszę państwa, ale kworum mamy, to wobec tego będziemy 

procedować. Natomiast prośba, żeby się spróbować skontaktować z panem radnym 

Rejczakiem i ustalić czy on się nie może połączyć, czy też po prostu jeszcze się nie 

próbuje połączyć, dobrze? Proszę państwa, na podstawie wyników sprawdzania 
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kworum stwierdzam, że w posiedzeniu uczestniczy odpowiednia liczba radnych, aby 

obrady sejmiku uznać za prawomocne. Mamy 49 radnych w tej chwili potwierdzonych. 

A na podstawie § 3 ust. 2 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

na sekretarza obrad powołuję pana radnego Konrada Wojnarowskiego z Klubu 

Polskiego Stronnictwa Ludowego. Protokół z poprzedniego posiedzenia sejmiku 

zgodnie z § 3 ust. 8 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego został 

wyłożony do wglądu pań i panów radnych. Do protokołu nie zgłoszono uwag. Na 

podstawie § 3 ust. 9 protokół został podpisany. Proszę państwa, przechodzimy do pkt 

2. Przyjęcie porządku obrad. Porządek obrad państwo otrzymali. Czy ktoś z państwa 

radnych chciałby zabrać głos w sprawie porządku obrad? Proszę bardzo, pan radny 

Artur Czapliński.  

Artur Czapliński 

Dzień dobry. Panie Przewodniczący, moje pytanie jest następujące: ponieważ 

porządek obrad, który otrzymałem nie zawierał punktu dotyczącego pobrania kredytu 

długoterminowego, a taki projekt mieliśmy w materiałach. Pytanie moje: czy to jest 

jakieś nieporozumienie, o co tu chodzi?  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Ale o którym punkcie pan radny mówi w tej chwili?  

Artur Czapliński 

Punktu takiego nie ma w porządku obrad, ale w materiałach dostałem taki projekt 

uchwały.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Panie radny, to taki materiał to był, zdaje się, jeżeli dobrze pamiętam, na porządku 

poprzedniej sesji. Natomiast w porządku obrad tej sesji takiego punktu dotyczącego 

zaciągnięcia kredytu odrębnego, to ja przyznam szczerze nie widzę.  

Artur Czapliński 

Proszę pana, 421 numer w materiałach na sesję.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

To pytanie do kancelarii, tak, czy, czy tam przypadkiem pan radny nie otrzymał 

materiału jeszcze z poprzedniej sesji tak, bo druku 421 dzisiaj w porządku nie mamy.  

Artur Czapliński 

A to tylko ja to mam?  
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Laura Kaczyńska - Kierownik Biura Sesji Sejmiku 

Tutaj w materiałach przez ten folder "E-Sesja" na pewno nie było takiego druku, 

dlatego że tam są podłączane materiały do punktów kolejnych z porządku obrad. 

Ewentualnie mógł być omyłkowo dołączony na chwilę na "mazovii", ale został 

wycofany. Chyba, że pan radny sobie pobrał z "mazovii" materiały, bo mogły tam się 

przez pomyłkę gdzieś dostać z poprzedniego, ale na pewno już to wykasowane.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

No dobrze, proszę państwa, czy jakieś uwagi do porządku obrad? W sensie propozycji 

zmiany porządku obrad mamy czy nie? Jeżeli nie, to przechodzimy do pkt. 3, bo nie 

zmieniamy porządku obrad, wobec tego. I ja bym poprosił w tej chwili o prowadzenie 

obrad pana przewodniczącego Marcina Podsędka. Punkt trzeci. No to może zanim 

pan przewodniczący przejmie prowadzenie obrad, o zabranie głosu poproszę pana 

radnego Adama Orlińskiego. Jesteśmy w pkt. 3, czyli sprawozdanie Komisji Budżetu i 

Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2020-2038. Druk numer 437. Proszę 

bardzo, panie przewodniczący.  

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 

2020-2038. Przewodniczący sejmiku na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 

Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 

sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką 

nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu w dniu 13 października 

2020 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego na lata 2020-2038 z 

druku nr 437 wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego.  

Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Czy pan przewodniczący Podsędek już jest gotowy? Proszę państwa, czy ktoś z 

państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy lub wnioskodawcy projektu uchwały? 

Proszę państwa, jeżeli nie to przystąpimy do głosowania. Tylko chciałbym, żeby to 

głosowanie przeprowadził już pan przewodniczący Podsędek.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Jestem, panie przewodniczący. Były problemy techniczne, ale już wszystko jest 

dobrze. 
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Ludwik Rakowski - Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dobrze. To wobec tego, panie przewodniczący, gdyby pan już prowadził obrady, 

jesteśmy w pkt. 3. Nie było... nie było, chociaż zaraz, moment. Nie, proszę bardzo, pan 

radny Michał Góras chciał zabrać głos. Już, proszę bardzo, pan przewodniczący 

Podsędek.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję panie przewodniczący. 

Michał Góras 

Panie przewodniczący, mam zapytanie do wnioskodawców, jeśli chodzi o zmianę w 

WPF-ie. Z czego wynika zmiana modyfikacji i przeniesienie nakładów z 2021 roku na 

2020 rok, 2022 rok 10 000 000 zł przy zadaniu budowa tunelu drogowego oraz drogi 

wojewódzkiej nr 638 w Sulejówku. Dziękuję bardzo. I oraz proszę o przedstawienie jak 

wynika w związku z tym, po proponowanych zmianach, montaż finansowy na kolejne 

lata. Dziękuję.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję panu radnemu Górasowi. Czy ktoś z państwa radnych również chciałby 

zabrać głos w punkcie obrad? Nie widzę. Kto z państwa odpowie pan radnemu 

Górasowi? 

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Proszę, żeby odpowiedzi udzielił pan dyrektor Tomasz Lewandowski.  

Tomasz Lewandowski - Dyrektor MZDW w Warszawie 

Dzień dobry, panie przewodniczący, proszę o chwilę cierpliwości 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Chwileczkę, chwileczkę. Bardzo słabo pana słychać. 

Tomasz Lewandowski - Dyrektor MZDW w Warszawie 

Tomasz Lewandowski - dyrektor Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich... 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę panie dyrektorze na chwileczkę przerwać. Jest sprzężenie i w ogóle pana nie 

słychać. Bardzo proszę służby Urzędu Marszałkowskiego i na ulicy Jagiellońskiej w 

Kancelarii Sejmiku o pomoc techniczną panu dyrektorowi. Bardzo proszę, panie 

dyrektorze, czy już pan jest gotowy? 

Tomasz Lewandowski - Dyrektor MZDW w Warszawie 

Proszę o chwilę cierpliwości. 
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Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo proszę, pan dyrektor Lewandowski. 

Tomasz Lewandowski - Dyrektor MZDW w Warszawie 

Tomasz Lewandowski, dyrektor Mazowieckiego Zarządu Dróg. Przesunięcie 

10 000 000 z roku 2021 na rok 2022 wynika z urealnienia naszej prognozy. W tej chwili 

pracujemy nad trójstronnym porozumieniem, precyzującym nasze wzajemne 

zobowiązania. W bieżącym tygodniu dochodzi do spotkania z jedną ze stron 

porozumienia. Wydaje się nam, że taki podział finansowy środków będzie bardziej 

przystosowany do harmonogramu naszych prac. Chodzi o... Chodzi tutaj dokładnie o 

montaż finansowy, przesuwamy środki własne województwa.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Panie dyrektorze czy to wszystko? 

Tomasz Lewandowski - Dyrektor MZDW w Warszawie 

Tak. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, panie dyrektorze. Zgłosił się ponownie pan radny Michał Góras, ad 

vocem. Bardzo proszę panie radny.  

Michał Góras 

Dziękuję bardzo panie przewodniczący mam takie pytanie, no bo ta odpowiedź była 

dosyć skromna, wręcz bym powiedział lapidarna. Konkretnie, jakie kwoty zostały 

zagwarantowane w budżecie na 2021 rok, 2022 rok i kolejne lata, po zdjęciu i 

przesunięciu tych środków, po zaproponowaniu przesunięcia tych środków z roku 

2021 na 2022 rok oraz czy jedna ze stron, to znaczy miasto Sulejówek zostało o tych 

zmianach, propozycjach poinformowane przez władze województwa. Dziękuję bardzo.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu radnemu. 

Tomasz Lewandowski - Dyrektor MZDW w Warszawie 

Panie przewodniczący... (niezrozumiałe) 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Chwilę. Teraz zgłosił się pan radny Andrzej Bittel. Bardzo proszę.  

Andrzej Bittel 

Dziękuję bardzo. Mam nadzieję, że mnie słychać, to bym prosił też innych... 
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Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Słychać pana. 

Andrzej Bittel 

... innych o wyłączenie mikrofonu, bo straszne zakłócenia dzisiaj mamy. A tak wracając 

do tematu, to jest jakby kolejna, wydaje mi się, kolejna zmiana w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. Ja sobie zadaję takie pytanie - skoro państwo nie macie 

wynegocjowanego porozumienia, czyli nie wiecie jak strony zamierzają realizować 

wspólnie inwestycje, to dlaczego wykonujecie w ogóle zmiany budżetowe w tym 

zakresie? Mówiąc, że to jest "urealnienie" bez dyskusji ze stronami. Dziękuję bardzo. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu radnemu, taka prośba techniczna do radnych: pana radnego 

Czaplińskiego i pana radnego Konrada Rytela, prośba o wyłączenie mikrofonów, 

panowie radni. Dlatego, że mamy problemy techniczne i niestety mamy tutaj sytuację, 

że sprzęga nam technicznie i radni nie mają komfortu słuchania tej sesji oraz 

mieszkańcy województwa mazowieckiego, którzy poprzez stronę on-line także nas 

śledzą. Szanowni państwo, bardzo proszę o zabranie głosu pana dyrektora 

Lewandowskiego. Bardzo proszę.  

Tomasz Lewandowski - Dyrektor MZDW w Warszawie 

Odpowiadając na pytanie pana radnego Górasa, montaż finansowy przedstawia się 

tak: w roku 2021 po zmianach będzie to 6 000 000 zł, w roku 2022 po zmianach 

29 000 000 zł i w roku 2023 zostaje 1 000 000 zł, czyli w sumie jest to 36 400 000, 

niecałe 500 000. Co do informacji, co do odpowiedzi na pytanie radnego Bittela z 

naszej strony wygląda to tak, jak zaproponowaliśmy w montażu finansowym. W tej 

chwili pracujemy nad porozumieniem. Mamy nadzieję, że jego podpisanie nastąpi jak 

najszybciej. Faktycznie, o ile dobrze pamiętam, to te zmiany w Sulejówku były już 

proponowane. Wynikają one, ta dynamika zmian, wynika z tego, że cały czas 

pracujemy nad porozumieniem.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu dyrektorowi. Czy ktoś z państwa radnych również chciałby 

zabrać głos w tym punkcie obrad? Nie widzę. Przystępujemy zatem do głosowania. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 437 wraz z 

autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu?  

Tomasz Zdzikot 

Tomasz Zdzikot po tej stronie. Niestety nie wyświetla mi się moduł głosowania.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 
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Mógłby pan radny jeszcze raz się przedstawić? Komu się nie wyświetla? 

Tomasz Zdzikot 

Tomasz Zdzikot. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Pan radny Tomasz Zdzikot, nie wyświetla się moduł do głosowania. Bardzo proszę 

służby techniczne Kancelarii Sejmiku o to, by ... 

Mirosław Augustyniak 

Mirosław Augustyniak. Mi też się nie wyświetla.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

... i połączyć się z nim telefonicznie. Na razie nie zagłosowali jeszcze: pan radny 

Mirosław Augustyniak, pan radny Stefan Traczyk i pan radny Tomasz Zdzikot, ale 

zgłaszał problem techniczny.  

Mirosław Augustyniak 

Ja też zgłaszam problem techniczny, nie mogę zagłosować.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Mamy 2 zgłoszenia, pana radnego Augustyniaka i pana radnego Zdzikota, bardzo 

proszę służby o kontakt z panami radnymi. Jeszcze pan Stefan Traczyk, który nie 

zgłaszał problemów technicznych. Poproszę o podanie wyników głosowania. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 27 radnych, nikt z radnych nie wstrzymał się. 

21 radnych. Przepraszam, nie było głosów przeciwnych, 21 radnych wstrzymało się 

od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 

zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Mazowieckiego na lata 2020-2038, druk nr 437 wraz z autopoprawką. Przechodzimy 

zatem do punktu obrad nr 4. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej województwa 

mazowieckiego na lata 2020, na rok 2020, druk nr 438. O zabranie głosu poproszę 

pana radnego Mirosława Adama Orlińskiego.  

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwały budżetowej województwa mazowieckiego na 2020 rok. 

Przewodniczący sejmiku na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu 

i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. 

Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały, wraz z autopoprawką numer 1 
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Zarządu Województwa Mazowieckiego, na posiedzeniu w dniu 13 października 2020 

roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej województwa mazowieckiego na 2020 rok z druku nr 438 wraz z 

autopoprawką numer 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu radnemu Orlińskiemu. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie 

do sprawozdawcy lub wnioskodawcy? Nie widzę. Przystępujemy zatem do 

głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 438 

wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 26 radnych, nie było głosów przeciwnych, 22 

radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwały budżetowej 

województwa mazowieckiego na 2020 rok, druk nr 438 wraz z autopoprawką. 

Przechodzimy do punktu nr 5. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wydzielonych rachunków dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych prowadzących działalność oświatową 

województwa mazowieckiego, druk nr 439. O zabranie głosu również poproszę pana 

przewodniczącego Mirosława Adama Orlińskiego.  

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek 

budżetowych prowadzących działalność oświatową województwa mazowieckiego. 

Przewodniczący sejmiku na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu 

i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. 

Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 13 października 

2020 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych 

prowadzących działalność oświatową województwa mazowieckiego z druku nr 439.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu przewodniczącemu. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do 

sprawozdawcy lub wnioskodawcy? Nie widzę. Przystępujemy zatem do głosowania. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 439? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 47 radnych, nie było głosów przeciwnych, 2 radnych wstrzymało się od 

głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 

zmieniającą uchwałę w sprawie wydzielonych rachunków dochodów samorządowych 
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jednostek budżetowych prowadzących działalność oświatową województwa 

mazowieckiego, druk nr 439. Przechodzimy do pkt. 6 porządku obrad. Sprawozdanie 

Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie upoważnienia do 

wszczęcia postępowania dotyczącego wyboru biegłego rewidenta do 

przeprowadzenia badania rocznych sprawozdań finansowych Województwa 

Mazowieckiego za lata 2020, 2021 i 2022, druk nr 440. Bardzo proszę o zabranie głosu 

także pana przewodniczącego Mirosława Adama Orlińskiego.  

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Marszałku, Szanowni Państwo 

Radni. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie 

upoważnienia do wszczęcia postępowania dotyczącego wyboru biegłego rewidenta do 

przeprowadzenia badania rocznych sprawozdań finansowych województwa 

mazowieckiego za lata 2020, 2021 i 2022. Przewodniczący sejmiku na podstawie § 11 

ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy 

projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem przeprowadzenia pierwszego 

czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały 

na posiedzeniu w dniu 13 października 2020 roku pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie upoważnienia do wszczęcia postępowania dotyczącego wyboru 

biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania rocznych sprawozdań finansowych 

Województwa Mazowieckiego za lata 2020, 2021 i 2022 z druku nr 440.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu przewodniczącemu. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do 

sprawozdawcy lub wnioskodawcy? Nie widzę. Przystępujemy zatem do głosowania. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 440? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 48 radnych, nie było głosów przeciwnych, 2 radnych wstrzymało się od 

głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 

upoważnienia do wszczęcia postępowania dotyczącego wyboru biegłego rewidenta do 

przeprowadzenia badania rocznych sprawozdań finansowych Województwa 

Mazowieckiego za lata 2020, 2021 i 2022, druk nr 440. Przechodzimy do pkt. 7 

porządku obrad. Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Brochów na remont dachu szkoły, druk 

nr 435. Bardzo proszę o zabranie głosu również pana przewodniczącego Adama 

Orlińskiego.  

Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminie Brochów na remont dachu szkoły. Przewodniczący sejmiku 
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na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

skierował powyższy projekt uchwały do Komisji Budżetu i Finansów celem 

przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania sprawozdania. Komisja po 

rozpatrzeniu tego projektu uchwały na posiedzeniu w dniu 13 października 2020 roku 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

gminie Brochów na remont dachu szkoły z druku nr 435.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu przewodniczącemu. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do 

sprawozdawcy lub wnioskodawcy? Zgłosił się pan radny Krzysztof Strzałkowski. 

Bardzo proszę.  

Krzysztof Strzałkowski 

Szanowni państwo radni, nie wiem czy jestem słyszany?  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Słychać pana bardzo dobrze. 

Krzysztof Strzałkowski 

Chciałbym się wypowiedzieć w sprawie, w tym punkcie, w imieniu Klubu Radnych 

Koalicji Obywatelskiej. Chciałbym zaznaczyć, że klub radnych bardzo gorąco wspiera 

ten projekt. Wydaje nam się, że jest on najlepszą odpowiedzią na zarzuty radnych z 

Prawa i Sprawiedliwości dotyczące nierównomiernego rozwoju Mazowsza. Przykład, 

że samorząd województwa jest w stanie skoncentrować środki w przypadku małych 

gmin, oddalonych nieco od Warszawy, pokazuje jak bardzo województwo 

mazowieckie jest potrzebne. Bardzo chciałbym namawiać, także radnych opozycji, do 

tego by Gminie Brochów pomogli. Dziękuję uprzejmie.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu radnemu. Czy ktoś z państwa również chciałby zabrać głos w 

dyskusji? Bardzo proszę pan radny Artur Czapliński.  

Artur Czapliński 

Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Ja się dziwię mojemu przedmówcy, który tutaj 

zabrał głos, że z takiej sprawy elementarnej, która wypełnia całkowicie wszelkie 

aspekty idei subsydiarności w samorządzie, czyli temu, że trzeba sobie pomagać, 

tworzy jakąś kwestię polityczną. Panie przewodniczący Strzałkowski, z całym 

szacunkiem do pana wypowiedzi, ale nas nie ma co namawiać, to raczej my 

powinniśmy skierować słowa otuchy w tym głosowaniu do radnych PSL-u i Platformy 

Obywatelskiej, żeby wreszcie dostrzegali mniejsze miejscowości, a nie traktowali 

jednego, jednostkowego przypadku jako wielką, wielką ideę, bo to niestety Prawo i 

Sprawiedliwość, moi koledzy, moje koleżanki, dostrzegają Polskę powiatową, a ta idea 
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jest wypełniana przez rząd, a także przez samorządy, w których jesteśmy obecni. 

Bardzo dziękuję.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu radnemu. Bardzo proszę, pan radny Michał Prószyński.  

Michał Prószyński 

Nie, ja już dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Myślę, że wszystko, co chciałem 

powiedzieć wyczerpał pan radny Artur Czapliński. Dziwię się wypowiedzi pana 

przewodniczącego Strzałkowskiego, bo jak słusznie zauważył pan radny, mój 

przedmówca, nas nie trzeba namawiać do wspierania mniejszych gmin oddalonych od 

Warszawy. Cieszę się, że radni większości rządzącej województwem mazowieckim 

podążają dobrym śladem przetartym przez Prawo i Sprawiedliwość. Dziękuję bardzo.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, pan radny Krzysztof Skolimowski.  

Krzysztof Skolimowski 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Ja mam nadzieję, że tak jak radni 

PiS-u przed chwilą mówili o tym, żebyśmy wspierali małe gminy, to ja liczę na to, że 

radni Prawa i Sprawiedliwości będą także wspierać duże miasta i nie odwracać się 

plecami od takich miast jak stolica Polski - Warszawa. I apeluję też o to, żebyście 

państwo z PiS-u dostrzegali, że Polska to nie tylko małe miejscowości, ale też duże 

miasta i że Warszawa, stolica Polski, ma takie same prawa, jak i inne miejscowości w 

Polsce. A swoją drogą, jeśli państwo prześledzicie głosowania radnych Koalicji 

Obywatelskiej, to my zawsze wspieraliśmy małe miejscowości, zawsze się tym 

kierowaliśmy i troszkę mnie dziwi, że państwo macie taką wybiórczą pamięć i nie 

dostrzegacie tego jak bardzo my się pochylamy nad potrzebami małych gmin 

Mazowsza. Dziękuję.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo proszę, pan Michał Prószyński rozumiem jeszcze raz się zgłosił, tak?  

Michał Prószyński 

Tak, panie przewodniczący... (zapis nieczytelny) ... dyskusji wywołanej przez radnych 

Koalicji Obywatelskiej. Projekt nie budzi żadnych kontrowersji, a próbuje się tu zrobić 

jakąś wielką dyskusję. Nie wiem czy z nudów, czy z jakiego innego powodu jest to 

poruszane, jak mówię, w sprawie zupełnie niekontrowersyjnej. Nigdy nie zgłaszam 

wniosku o zakończenie dyskusji i tego nie uczynię również w tym przypadku, ale ta 

dyskusja jest kompletnie jałowa, wywołana przez radnych Platformy Obywatelskiej. 

Jak mówię, w żaden sposób ten projekt uchwały nie budzi kontrowersji i kompletnie, 

jakby nie widzę celowości ani sensu wywoływania nas do tablicy, zaczepiania, tak 
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naprawdę, w jakiejś kompletnie zbędnej dyskusji. Dlatego apeluję, żebyśmy przeszli 

do głosowania i nie uprawiali, nawet szczerze powiedziawszy ciężko powiedzieć 

czego, bo no jak mówię jest to tak aberracyjna sytuacja, że szkoda przedłużać i szkoda 

na to tracić czas. Dziękuję bardzo.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu radnemu. Czy ktoś z państwa również chciałby zabrać głos w 

tym punkcie obrad? Nie widzę. Przechodzimy zatem do głosowania. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 435? Kto jest przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Szanowni radni, bardzo proszę o wyłączenie mikrofonów, 

ponieważ bardzo mocno przeszkadza nam to w prowadzeniu obrad. Dziękuję. Proszę 

o podanie wyników. Szanowni państwo, za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 

radnych, nikt nie był przeciwny, nikt także nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że 

Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Brochów na remont szkoły dachu, na remont dachu szkoły, druk nr 

435. Przechodzimy do pkt. 8 porządku obrad. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie udzielenia przez województwo mazowieckie pomocy finansowej na realizację 

zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej 

Mazowsze 2020, druk nr 428. Bardzo proszę o zabranie głosu panią marszałek 

Elżbietę Lanc.  

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia 

przez województwo mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w ramach 

Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej Mazowsze 2020. W § 

1 w uchwale nr 76/20 Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 23 czerwca 2020 

roku w sprawie udzielenia przez województwo mazowieckie pomocy finansowej na 

realizację zadań w ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury 

Sportowej Mazowsze 2020, zmienionej uchwałą nr 98/20 Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego z dnia 7 lipca 2020 roku oraz uchwałą numer 107/20 Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego z dnia 25 sierpnia 2020 roku, załącznik otrzymuje 

brzmienie określone w załączniku do niniejszej uchwały. Celem zmiany przedmiotowej 

uchwały jest zaktualizowanie listy beneficjentów, polegające na uwzględnieniu 

formalnie zgłoszonych rezygnacji. Rezygnację złożyła gmina Orońsko na kwotę 

54 000 i gmina Sochaczew, rezygnacja w kwocie 100 000 zł oraz o jej uzupełnienie o 

kolejnych beneficjentów. Gmina Korczew zadanie remont hali miejskiej w Karczewie, 

w Korczewie - przyznana kwota 80 000 zł. Miasto stołeczne Warszawa, dzielnica 

Włochy, zadanie: przygotowanie i zagospodarowywanie terenu otwartego placu 

sportowo-rekreacyjnego na terenie Zespołu Szkół nr 17 w Warszawie - przyznana 

kwota 90 000 zł oraz miasto Łaskarzew zadanie: modernizacja trybun na stadionie 
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sportowym w Łaskarzewie, kwota 94 000 zł, gmina Paprotnia zadanie: remont sali 

gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Paprotni, przyznana kwota 80 000. 

Uwzględnienie zwiększonej kwoty udzielonej pomocy finansowej skutkuje ostateczną 

kwotą przyznania dofinansowania w ramach tego instrumentu 10 360 000 zł. Jeżeli nie 

będzie uwag do tej uchwały, proszę o przejście do drugiego czytania.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo pani marszałek. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

sprawie projektu uchwały? Bardzo proszę, pan radny Marcin Grabowski.  

Marcin Grabowski 

Panie Marszałku, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Ja chciałbym tutaj 

zapytać, miałem ostatnio rozmowę z samorządowcami z naszego terenu i z 

samorządem, konkretnie gminy Troszyn, z wójtem, panem wójtem na czele, wójtem 

wieloletnim, który jest już ponad 20 lat doświadczonym samorządowcem, skądinąd. Ja 

mam takie pytanie do pani, tutaj, marszałek, do pana marszałka: składają drugi rok z 

rzędu na właśnie te zadanie z tej infrastruktury sportowej, no i niestety nie mogą, nie 

mogą tutaj jakby się wstrzelić w ten, w ten, że tak powiem, świetny skądinąd, program. 

I drugi rok, drugi rok, że tak powiem, czekają cierpliwie czy samorząd wspomoże. No 

niestety patrzę już tutaj kolejną sesję, trzecią bodajże i są uzupełniane tutaj, niektórzy 

rezygnują, są kolejne gminy, które dostają dofinansowanie. To nie są duże środki: 50, 

70 do 100 000. A ta gmina, no niestety, nie może, nie może się doczekać. Czy to 

wynika z tego, że pan wójt jest, no, mało doświadczonym samorządowcem, może 

delegatura nasza w Ostrołęce Urzędu Marszałkowskiego słabo też gdzieś tam stara 

się nagłaśniać te projekty, które, które można składać do Urzędu Marszałkowskiego. 

Bo powiem szczerze, dzisiaj sobie prześledziłem te listy, listy, gdzie, gdzie jesteśmy 

właśnie jako samorząd województwa mazowieckiego, dofinansowujemy czy OSP, czy 

właśnie instrumenty, to bazę sportową czy wiele, wiele innych tutaj. Przed chwilą 

debatowaliśmy mocno nad tym czy, czy wszyscy myślę jesteśmy jednogłośni, 

stwierdziliśmy to, czy dofinansować dach który, który w szkole wymaga remontu i pan 

przewodniczący Strzałkowski podnosi tutaj do rangi, że trzeba pomóc. Oczywiście 

każdy jest tego zdania i mam tylko takie pytanie: czy tak ma wyglądać właśnie 

zrównoważony rozwój Mazowsza? Do pana marszałka, do pani marszałek. Dziękuję 

bardzo.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu radnemu. 

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Odpowiadając na pytanie kolegi radnego... 
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Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Pani Marszałek, mam taką propozycję... 

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

sportowego ... było na kwotę ponad 30 000 000 zł... 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Pani marszałek Elżbieta Lanc - czy pani mnie słyszy? 

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

W ramach tych projektów, które zostały przedłożone, oczywiście było szereg takich, 

które opiewały na kwotę dużo większą. Znacznie większą na dofinansowanie. 

Chciałabym przypomnieć, że my wstępnie założyliśmy, że ta forma dofinansowania to 

jest nawet do 200 000 zł. Ale kiedy okazało się, że tych wniosków jest tak bardzo dużo, 

no to rzeczywiście trzeba było dokonać, też w konsultacji z samorządowcami, takiej 

konstrukcji tej listy, która by zabezpieczała realizację zadania przy takiej formie 

wsparcia do tych, jednakże tylko 100 000 zł. Chcę zapewnić kolegę radnego i 

wszystkich, wszystkich koleżeństwa radnych, że tak naprawdę tutaj nie kierujemy się 

żadnymi własnymi ocenami czy samorząd jest bardziej doświadczony czy mniej. 

Próbujemy rzeczywiście wspierać te zadania w miarę możliwości finansowych 

województwa z takim założeniem, że żeby te inwestycje rzeczywiście zostały 

zrealizowane. Oczywiście robimy wszystko, żeby ten instrument - Mazowiecki 

Instrument Wsparcia Infrastruktury Sportowej był realizowany i w kolejnym roku 

budżetowym będziemy również takie konkursy ogłaszać. No i tyle. My rzeczywiście, 

pamiętacie państwo, realizowaliśmy zadania sportowe w ramach środków z 

totalizatora. W momencie, kiedy te środki zostały województwu odebrane do analizy 

czy do przydziału, zastąpiliśmy ten instrument właśnie własnym, Samorządowym 

Instrumentem Wsparcia Infrastruktury Sportowej. Jednakże kwota, którą wstępnie 

zawsze planujemy, około właśnie te 10 000 000 zł, no niestety, nie wystarcza na 

zaspokojenie wszystkich potrzeb.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Ja dziękuję pani marszałek, ale taka prośba ja poproszę panią marszałek, żeby 

wszyscy radni ewentualnie w tym punkcie zabrali głos i ewentualnie później oddam 

pani marszałek głos, bo zgłosili się jeszcze inni radni. Dobrze, pani marszałek? Nie 

wiem czy pani marszałek mnie słyszy... Dobrze. Poproszę o zabranie głosu pana 

radnego Stefana Traczyka.  

Stefan Traczyk 

Dziękuję panie przewodniczący. Ja chciałbym tutaj wrócić do uzasadnienia, które pani 

marszałek raczyła przeczytać. A i tutaj ja widzę, że jest jakiś błąd, no bo mamy na 
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terenie województwa mazowieckiego faktycznie gminę Korczew, to jest w powiecie 

siedleckim, ale też mamy gminę Karczew, w powiecie otwockim. I w uzasadnieniu jest, 

że przekazuje się dotacje dla gminy Korczew na remont hali miejskiej w Karczewie. 

No ja chciałbym się dowiedzieć czy to dla Karczewa jest w końcu, czy dla, na remont 

hali miejskiej w gminie miejskiej Karczew, czy gminie wiejskiej Korczew, no ale tam 

chyba raczej w tej, w tym gminie Korczew, która jest to gmina wiejska, nie ma raczej 

hali miejskiej. No tu jest taka mała może nieścisłość, literówka, ale dla mnie, jako 

radnego, z okręgu podwarszawskiego, też z powiatu otwockiego, jest to dość ważne i 

istotne. Dziękuję bardzo.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu radnemu. Czy pani marszałek... A, jeszcze pan Artur Czapliński, 

pan radny, ad vocem, bardzo proszę.  

Artur Czapliński 

Dziękuję, panie przewodniczący. Ja ad vocem do wypowiedzi przedmówcy, pana 

radnego Stefana Traczyka, bo chciałbym uzupełnić, że w powiecie płońskim, w gminie 

Załuski jest jeszcze miejscowość Kroczewo i to może też będzie dotyczyło tego. Ja 

bym był za, ponieważ to zawsze bliższa ciału koszula. Dziękuję.  

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie przewodniczący, bardzo przepraszam, przepraszam za tę pomyłkę. Chodzi o 

gminę Karczew, zadanie remont hali miejskiej w Karczewie. Literówka.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

W sprawie pytania pana radnego Stefana Traczyka. Czy chciałaby się pani odnieść co 

do tego błędu w uzasadnieniu? Pani marszałek, czy pani mnie słyszy? Pani marszałek, 

czy pani mnie słyszy? 

Kolejny Mówca 

Pani marszałek już się odniosła, panie przewodniczący.  

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Odniosłam się do tej... , odniosłam się do pytania radnego Traczyka. Chodzi o 

miejscowość Karczew. Uzasadnienie - zadanie: remont hali miejskiej w Karczewie. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Tak jest. Rozumiem, że pan radny Traczyk jest usatysfakcjonowany tą odpowiedzią? 

Bardzo dziękuję. Czy ktoś jeszcze z państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos w 

tym punkcie obrad? Nie widzę. Przystępujemy zatem. Został złożony wniosek o 

przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że sejmik wyraził 

zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z 
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państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 428? Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 

radnych, nie było głosów przeciwnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że 

Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

udzielenia przez województwo Mazowieckie pomocy finansowej na realizację zadań w 

ramach Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej Mazowsze 

2020, druk nr 428. Przechodzimy do punktu nr 9 porządku obrad. Projekt uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Policzna na modernizację strażnicy 

Ochotniczej Straży Pożarnej Zawada Stara, druk nr 436. Bardzo proszę o zabranie 

głosu pana marszałka Adama Struzika.  

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Mam zaszczyt 

przedstawić uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Policzna na 

modernizację strażnicy Ochotniczej Straży Pożarnej Zawada Stara. Proszę państwa, 

jest to kolejny taki element wsparcia dla Ochotniczych Straży Pożarnych. Tym razem 

dotyczy procesu termomodernizacji w tej remizie, w Zawadzie Starej. No bez naszego 

wsparcia gmina nie jest w stanie tego obiektu zrewitalizować i ztermomodernizować. 

Wszyscy zabiegamy o to, żeby było mniejsze zużycie energii, to się wpisuje i w politykę 

województwa, i politykę powiedziałbym nawet europejską. W związku z tym wnoszę o 

przyznanie tej pomocy gminie w dwóch czytaniach. Dziękuję bardzo.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu marszałkowi. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos 

w sprawie projektu uchwały? Nie widzę. Został złożony wniosek o przejście do 

drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na 

przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 436? Kto jest przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu. Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 

radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, 

że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę udzielenia pomocy finansowej 

Gminnie Policzna na modernizację strażnicy Ochotniczej Straży Pożarnej Zawada 

Stara, druk nr 436. Przechodzimy do pkt. 10 porządku obrad. Projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej z przeznaczeniem na 

realizację projektu w ramach Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego 

rozwoju województwa mazowieckiego, druk nr 431. O zabranie głosu proszę pana 

wicemarszałka Wiesława Raboszuka.  

Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku. Przedkładam projekt uchwały 

sejmiku zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej z 
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przeznaczeniem na realizację projektów w ramach Instrumentu wsparcia zadań 

ważnych dla równoważnego, równomiernego rozwoju województwa mazowieckiego. 

Sejmik Województwa Mazowieckiego uchwałą z dnia 18 czerwca 2019 roku 

zdecydował o udzieleniu wsparcia finansowego jednostkom samorządu terytorialnego 

w ramach Instrumentu wsparcia zadań ważnych dla równomiernego rozwoju 

województwa mazowieckiego. W zakresie realizowanych projektów poszczególni 

beneficjenci złożyli pisma informujące o zmianach realizowanych zadań. Zmiany te 

dotyczą zmniejszenia wartości całkowitych projektu, zmniejszenia wartości 

przyznanych dotacji celowych w związku z powstałymi oszczędnościami 

przetargowymi, zmian nazw zadań z uwagi na zmiany zakresów rzeczowych oraz 

rezygnacji z podpisania umów. Zmiany w zakresie zmniejszenia wartości całkowitej 

realizowanych zadań, a tym samym zmniejszeniu przyznanej kwoty dotacji celowej w 

związku z powstaniem oszczędności poprzetargowych złożyły, złożyło 7 

beneficjentów, zmiany w zakresie nazwy złożyło 4 beneficjentów, natomiast 

zrezygnowało również 4 beneficjentów. Bardzo proszę o przekazanie do dalszych prac 

tego materiału w Komisji Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałania 

Bezrobociu.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję panu marszałkowi. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

sprawie projektu uchwały? Bardzo proszę, pan radny Mirosław Augustyniak.  

Mirosław Augustyniak 

Przepraszam, jestem słyszany? Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Panie 

Marszałku, ja chciałem zapytać, tak precyzyjnie, żeby pan marszałek Raboszuk 

wymienił kto zrezygnował i na jakich projektach powstały oszczędności, w jakiej 

wysokości i co dalej z tymi środkami będzie. Chciałbym, żeby tak to zrobił syntetycznie 

jak pani marszałek Lanc w sprawie instrumentów sportowych  

Wiesław Raboszuk - Wicemarszałek 

Ja oczywiście nie prosiłem o dwa czytania, więc myślałem, że może to bardziej na 

komisji, ale proszę bardzo. Jeżeli chodzi o zmiany, zmiany przyznanych dotacji to 

dotyczy powiatu żuromińskiego, powiatu płockiego, miasta Radom, gminy 

Siemiątkowo, gminy Sadowne, gminy Brwinów i ponownie gminy Siemiątkowo, 

ponieważ najwyraźniej ma 2 zadania. Zmiany w zakresie nazw: powiat grójecki, miasto 

i gmina Zwoleń, miasto i gmina Pilawa, gmina Jedlnia-Letnisko. Natomiast rezygnacja 

z realizacji projektu dotyczy powiatu lipskiego, gminy i miasta Żuromin, gminy 

Mochowo i powiatu mińskiego. Oczywiście mogę przedstawiać te wszystkie 

szczegółowe dane, jeżeli państwo sobie tego życzą. Czyli rezygnację, to tak jak 

powiedziałem: powiat lipski 900 000 zł, gmina i miasto Żuromin, kwota dofinansowania 

to była 1 414 919 zł, gmina Mochowo 515 174 zł i powiat miński, momencik już, 
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1 200 000 zł całkowitego dofinansowania. Oczywiście to jest rozłożone na 

poszczególne lata. W różnych projektach różnie to wygląda. Jeżeli chodzi o rok 2020, 

no to zdaje się, że w tym momencie już te pieniądze nie zostaną wykorzystane w 2020 

roku, natomiast to co się uwolniło w 2021 i ewentualnie 2022 i 2023 to oczywiście będą 

mogli przejąć kolejni beneficjenci, którym zostaną przyznane środki. No myślę, że po 

uchwaleniu budżetu, budżetu samorządu województwa, ponieważ w tej chwili 

podchodzimy do tego bardzo ostrożnie, ponieważ no mamy realnie kryzys. Wpływy do 

budżetu są bardzo zaburzone, raz więcej, raz mniej wpływa. Nie wiemy jak to będzie 

wyglądało. Myślę, że w momencie jak budżet województwa będziemy uchwalać w 

grudniu, na przełomie grudnia-stycznia, wtedy już będziemy znać, być bliżej tych 

realnych kwot i będziemy mogli podjąć te decyzje. Dziękuję.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu marszałkowi. Czy ktoś z państwa radnych również chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Nie widzę. Szanowni państwo, został złożony 

wniosek o skierowanie projektu uchwały do Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Infrastruktury i Przeciwdziałania Bezrobociu, jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że 

sejmik wyraził zgodę na skierowanie projektu uchwały do Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałaniu Bezrobociu. A nie, przepraszam. 

Zgłosił się jeszcze do dyskusji pan radny Góras, bardzo proszę.  

Michał Góras 

Dziękuję, panie przewodniczący. Ja mam jedno pytanie dotyczące tych różnych 

rezygnacji, mianowicie mam tutaj, bardzo proszę pana marszałka o doprecyzowanie 

zmiany nazwy zadania i realizacji projektu, o który wystąpiła gmina Cegłów. Mam tutaj 

na myśli, zaraz, tylko muszę odświeżyć. Wnioskowała o zmianę zakresu rzeczowego 

projektu, polegającą na rezygnacji z budowy nowego przedszkola na rzecz 

przebudowy i rozbudowy istniejącego przedszkola wraz niezbędną infrastrukturą 

techniczną oraz przeznaczenie zaoszczędzonych środków w wysokości 840 000 na 

drugi zgłoszony projekt. I teraz mam pytanie czy w związku z tym gmina, rezygnując, 

od razu z automatu otrzymuje pieniążki w tym projekcie, na drugi projekt? Będę 

wdzięczny za informacje w tym zakresie oraz z czego wynikała rezygnacja powiatu 

mińskiego z realizacji przebudowy jednej z dróg, bo na jedno zadanie otrzymali 

dofinansowanie z funduszu dróg samorządowych, natomiast bardzo proszę 

informację, dlaczego zarząd powiatu mińskiego zrezygnował z realizacji drugiej 

inwestycji. Dziękuję.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu radnemu Górasowi. Szanowni państwo, z racji tego, że myśmy 

już przeszli do kwestii dotyczącej złożonego wniosku przez pana marszałka 

Raboszuka, a wniosek trafi za chwileczkę, bo rozumiem, że sprzeciwu nie będę widział 
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w tej sprawie, bo myślałem, że pan radny Góras właśnie w sprawie sprzeciwu, trafi za 

chwileczkę do Komisji Rozwoju Gospodarczego, więc tam myślę, te wszystkie 

wątpliwości, pytania myślę, że będą jak najbardziej zasadne, jeśli państwo będą je 

mieli na komisji. Tak że zapraszam. Oczywiście uczestnictwo radnych, którzy nie są 

członkami Komisji, właśnie Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałaniu 

Bezrobociu, by również aktywnie brali udział w tej komisji. Natomiast myślę, że w tym 

momencie, na tym etapie, kiedy wniosek jest kierowany, projekt jest kierowany do 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, myślę, że raczej tam powinniśmy przenieść tą 

dyskusję i z racji tego, że już został złożony wniosek i ja właśnie jestem w tej 

procedurze, w tym momencie, to myślę, że dopiero wtedy państwo wszystkie 

wątpliwości najlepiej jakby tam mieli rozwiane podczas właśnie Komisji Infrastruktury. 

Szanowni państwo, został złożony wniosek o skierowanie projektu do Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałaniu Bezrobociu, jeśli nie usłyszę 

sprzeciwu, uznam, że sejmik wyraził zgodę na skierowanie projektu uchwały do 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałaniu Bezrobociu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego skierował projekt uchwały do 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałaniu Bezrobociu. Mówię 

oczywiście o projekcie zawartym w druku nr 431. Tu widzę, że zgłosił się jeszcze pan 

marszałek Struzik, ale to już chyba po pkt. 10, a pomiędzy pkt. 11. Bardzo proszę, pan 

marszałek Struzik.  

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Przepraszam, omyłkowe zgłoszenie. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dobrze, dziękuję bardzo panie marszałku. Przechodzimy do punktu nr 11 porządku 

obrad. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia wsparcia 

finansowego dla gmin na doposażenie jednostek OSP, druk nr 441. Bardzo proszę o 

zabranie głosu pana marszałka Adama Struzika.  

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Tak. Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, sprawa dotyczy udzielenia 

wsparcia finansowego dla gmin na doposażenie jednostek OSP. Sprawa dotyczy tutaj 

2 gmin, które początkowo miały otrzymać wsparcie z poziomu też rządowego, czyli z 

Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji i z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Niestety tego wsparcia nie otrzymały. W 

związku z tym jedna z gmin rezygnuje z zakupu średniego samochodu ratowniczo-

gaśniczego, to jest gmina Wiązowna, która miała ten sprzęt kupić dla OSP Malcanów. 

Natomiast gmina Sobolew prosi o to, żeby dofinansowanie w wysokości 100 000 na 

zakup ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego przeznaczyć na dofinansowanie 

do lekkiego samochodu. To w ten sposób będzie mogła przy pomocy własnych 
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środków i środków uzyskanych od Województwa Mazowieckiego zakupić samochód. 

Więc oczywiście te zmiany, które są konsekwencją tej uchwały, też i oszczędności 

powstałe, proponujemy przeznaczyć na doposażenie jednostek OSP w późniejszym 

terminie. Przypominam, że jeżeli chodzi o lekkie samochody ratowniczo-gaśnicze to 

dofinansowanie z naszej strony wynosi 70 000, co roku, w związku z tym 

oszczędności, które powstaną to jest 130 000 zł. Uchwała ma charakter porządkowy i 

bardzo proszę o dwa czytania.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu marszałkowi. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos 

w sprawie projektu uchwały? Nie widzę. Został złożony wniosek o przejście do 

drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że sejmik wyraził zgodę na 

przejście do drugiego czytania. 

Krzysztof Skolimowski 

Przepraszam, ja się zgłaszałem do głosu. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Nie widziałem w systemie teraz dopiero, rzeczywiście. Pan radny Krzysztof 

Skolimowski. Bardzo proszę. 

Krzysztof Skolimowski 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, ja jestem mocno zaniepokojony tą sytuacją, 

o której pan mówi. I mam takie pytanie, bo czy my w ogóle wiemy, czym się kieruje 

strona rządowa, udzielając wsparcia. Dlatego, że docierają do mnie sygnały z terenu, 

o tym, że nie za bardzo jest znana logika w udzielaniu wsparcia przez rząd. My staramy 

się pomagać wszystkim gminom, natomiast tutaj dochodzi do takiej sytuacji, że 

niektóre gminy, poprzez nie wiadomo jak podejmowane decyzje przez stronę rządową, 

są pozbawione naszego wsparcia, bo jeśli my najpierw coś przyznaliśmy, potem, 

ponieważ nie ma wsparcia rządowego się z tego wycofujemy, to tak na dobrą sprawę 

wychodzi na to, że no nie wiemy, jesteśmy, jakby ubezwłasnowolnieni przez stronę 

rządową w udzielaniu naszej pomocy. I mam taki apel do pana marszałka o to, 

żebyśmy wystąpili do strony rządowej o podanie jasnych i przejrzystych kryteriów, na 

jakich udzielane jest wsparcie Ochotniczym Strażom Pożarnym na Mazowszu, bo 

sytuacja jest głęboko niepokojąca, to już ma miejsce od jakiegoś czasu. I tak jak za 

czasów koalicji Platforma Obywatelska - PSL wszystko w tym zakresie było 

transparentne, tak dzisiaj no w zasadzie nie bardzo wiemy, czym się kieruje strona 

rządowa, udzielając tego wsparcia, a my się temu bezwolnie podporządkowujemy. 

Dziękuję bardzo.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu radnemu. Bardzo proszę, pan radny Artur Czapliński.  
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Artur Czapliński 

Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Oczywiście tak jak zagłosuję za przyznaniem 

pomocy danej jednostce i jako członek tego samorządu jestem usatysfakcjonowany 

taką pozycją, to mimo wszystko jestem skonfundowany wypowiedzią pana marszałka 

Struzika w stopniu umiarkowanym, ale wypowiedzią pana radnego Skolimowskiego to 

już jestem bardzo zaskoczony. Przede wszystkim, dzięki Bogu, pan radny Skolimowski 

nie jest jeszcze ministrem spraw wewnętrznych, bo widzę, że tutaj ma takie pretensje 

i rości sobie tutaj takie oczekiwania. Na razie, panie radny, pan ma na nazwisko 

Skolimowski, a nie Faryzeusz i ja bym prosił, żeby pan takich pretensji sobie nie rościł. 

Rząd działa w tym obszarze tak jak działa. I działa dobrze. Z tego co wiem, ponieważ 

jestem obecny w terenie, jest wielka, wielka satysfakcja z działań tego obszaru straży 

pożarnych, ochotniczych straży pożarnych. Uczestniczę w świętach strażackich, to jest 

utrudnione przez czasy pandemii. Odbyłem w niedzielę np. w powiecie mławskim w 

miejscowości Wyszyny Kościelne. I tam wielkie święto strażackie. I była, były 

podziękowania strażaków zarówno dla strony rządowej, jak i dla strony samorządowej 

i tutaj nie ma co kija w mrowisko wsadzać. To trzeba się zająć tymi kryteriami, od 

których my tutaj zależy, bo pan mówi, że ma niepokojące sygnały. My, jako 

przedstawiciele Prawa i Sprawiedliwości, mamy tym bardziej wielkie niepokojące 

sygnały, ale dotyczące kryteriów, które są w samorządzie uprawiane. I trzeba znać, 

najpierw zobaczyć źdźbło w swoim oku, a nie szukać belki w cudzym oku. To jest takie 

in memoriam panu radnemu Skolimowskiemu. Bardzo dziękuję.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu radnemu Czaplińskiemu, ale bardzo bym następnym razem 

uważał panie radny na określenie kogokolwiek Faryzeuszem. Nie mam tu na myśli 

faryzeuszów, którzy używa się bardzo wybiórczo i w sposób stereotypowy, mam na 

myśli bractwo religijne, które nie powinno być do tego typu porównań używane, 

bractwo żydowskie. Bardzo proszę o uwagę w tej kwestii i nieużywanie takich 

sformułowań. Dziękuję uprzejmie. Czy ktoś z państwa radnych chciałby również 

zabrać głos w tym punkcie projektu, porządku obrad?  

Jakub Kowalski 

Tak, panie przewodniczący. Jakub Kowalski, ja prosiłem o głos.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo proszę, pan przewodniczący Jakub Kowalski.  

Jakub Kowalski 

Otóż Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, no jak ja słyszę z ust pana radnego, 

że za czasów Platformy Obywatelskiej to było przejrzyście i wszyscy wiedzieli, kto 

dostanie pieniądze no to po pierwsze, tego programu wówczas w NFOŚ-iu nie było, a 
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po drugie, ja jak sobie przypominam, w jaki sposób były przydzielane fundusze w 

ramach różnorakich programów, którymi kierowali i które nadzorowali politycy koalicji 

PO-PSL to włos się na głowie jeży. Natomiast jeśli chodzi o to, o co pan pytał, żebyśmy 

wystąpili do rządu, poprosili rząd o jakieś wyjaśnienia. Wystarczy wejść na stronę 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Bez problemu znalazłem w kilka minut 

w dokumentach i regulamin naboru i wszystkie wzory umów i kryteria przyznawania 

środków. Więc zanim się wygłasza takie polityczne apele, to należałoby wejść na 

stronę NFOŚ, otworzyć sobie te wszystkie dokumenty, zapoznać się, wyposażyć się 

w wiedzę i nie uprawiać takiej hipokryzji, której przed chwilą byliśmy świadkami. 

Dziękuję.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu przewodniczącemu Kowalskiemu. Bardzo proszę, wniosek 

formalny, pan Artur Czapliński, pan radny Artur Czapliński. Bardzo proszę. Bardzo 

proszę, pan radny Artur Czapliński z wnioskiem formalnym.  

Artur Czapliński 

Panie Przewodniczący, nieporozumienie, ja się nie zgłaszałem. Bardzo przepraszam. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję uprzejmie. Bardzo proszę, pan radny Krzysztof Żochowski.  

Krzysztof Żochowski 

Uprzejmie dziękuję. Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Koleżanki i 

Koledzy Radni. Ja chciałem bardzo podziękować za wniosek przyznania dotacji dla 

OSP Ostrożeń. To jest straż pożarna, która liczy już sobie z okładem sto lat, jest jedną 

z najstarszych straży pożarnych w powiecie garwolińskim. Myślę, że nie czas i miejsce, 

żeby wymieniać wszystkie dokonania strażaków z Ostrożenia, których dokonali w 

ciągu tej już bardzo długiej tradycji istnienia swojej jednostki. Natomiast oczywiście nie 

można swojej pracy dobrze wykonywać bez dobrego sprzętu i jestem przekonany, że 

jeżeli uda nam się to głosowanie przeprowadzić tak, że to dofinansowanie do OSP 

Ostrożeń zostanie skierowane na pewno te pieniądze nie zostaną skierowane i 

zmarnowane, i na pewno będą dobrze służyły mieszkańcom gminy Sobolew, jak 

również gmin okolicznych. Bardzo dziękuję.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu radnemu. Czy ktoś z państwa radnych również chciałby zabrać 

głos w tym punkcie porządku obrad? Nie widzę. Został zgłoszony wniosek o przejście 

do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Sejmik Województwa 

Mazowieckiego wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem 

do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 

441? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 
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uchwały głosowało 47 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się 

od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 

zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia wsparcia finansowego dla gmin na 

doposażenie jednostek OSP, druk nr 441. 

Krzysztof Żochowski 

Panie Przewodniczący, bardzo proszę o reasumpcję i dodanie mojego głosu "za". 

Niestety system mnie wyrzucił. Krzysztof Żochowski.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Mówi Krzysztof Żochowski, system pana wyrzucił, rozumiem. W takim razie bardzo 

proszę służby Kancelarii Sejmiku o to, by w protokole z głosowania właśnie głos pana 

radnego Żochowskiego również został ujęty, jako głos za przyjęciem projektu uchwały 

z druku nr 441. Dziękuję uprzejmie. Przechodzimy do punktu nr 12 porządku obrad. 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia wsparcia finansowego gminie Sobolew na zakup 

nowego lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Ostrożeń, druk nr 442. 

Bardzo proszę o zabranie głosu pana marszałka Adama Struzika.  

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Tak. Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku, ta uchwała jest 

konsekwencją poprzedniej uchwały. Z powodów proceduralnych nie możemy 

automatycznie przekazać dla Ochotniczej Straży Pożarnej Ostrożeń w gminie Sobolew 

tych 70 000. Musimy to uczynić po prostu odrębną uchwałą. I wnoszę o przyjęcie tej 

uchwały w dwóch czytaniach.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu marszałkowi. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos 

w sprawie projektu uchwały? Nie widzę. Został zgłoszony wniosek o przejście do 

drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na 

przejście do drugiego czytania. Ale widzę chyba, nie widzę nikogo w dyskusji. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 442? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 49 radnych, nie było głosów 

przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia wsparcia finansowego gminie 

Sobolew na zakup nowego lekkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP 

Ostrożeń, druk nr 442. Przechodzimy do punktu nr 13 porządku obrad. Sprawozdanie 

Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich o projekcie uchwały w sprawie udzielenia przez 

województwo mazowieckie pomocy finansowej gminom i powiatom na realizację 

zadań w ramach programu "Mazowiecki Instrument Wsparcia Systemu Monitoringu 
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Suszy Rolniczej MAZOWSZE 2020", druk nr 423. Bardzo proszę o zabranie głosu 

pana przewodniczącego Leszka Przybytniaka. 

Leszek Przybytniak 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Radni. Przedstawiam sprawozdanie 

Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich o projekcie uchwały w sprawie udzielenia przez 

województwo mazowieckie pomocy finansowej gminom i powiatom na realizację 

zadań w ramach programu Mazowiecki Instrument Wsparcia Systemu Monitoringu 

Suszy Rolniczej MAZOWSZE 2020. Sejmik na podstawie § 10 ust. 4 Regulaminu 

Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego skierował powyższy projekt uchwały do 

Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich celem kontynuowania pierwszego czytania i 

opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały na 

posiedzeniu w dniu 7 października 2020 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie udzielenia przez województwo mazowieckie pomocy finansowej gminom i 

powiatom na realizację zadań w ramach PROGRAMU "Mazowiecki Instrument 

Wsparcia Systemu Monitoringu Suszy Rolniczej MAZOWSZE 2020" z druku nr 423. 

Szanowni Państwo pozwólcie, że przedstawię projekt uchwały. Druk nr 423 w sprawie 

udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej gminom i powiatom 

na realizację zadań w ramach programu "Mazowiecki Instrument Wsparcia Systemu 

Monitoringu Suszy Rolniczej MAZOWSZE 2020". Przedstawiam co następuje: § 1 

Udziela się pomocy finansowej gminom i powiatom wskazanym na liście beneficjentów 

programu Mazowiecki Instrument Wsparcia Systemu Monitoringu Suszy Rolniczej 

MAZOWSZE 2020, z przeznaczeniem na realizację zadań w ramach programu 

Mazowiecki Instrument Wsparcia Systemu Monitoringu Suszy Rolniczej MAZOWSZE 

2020". Pkt 2 - Lista beneficjentów, o której mowa w ust. 1 stanowi załącznik do 

uchwały. § 2 pkt 1. Pomoc finansowa, o której mowa w § 1 ust. 1 wynosi łącznie 

464 625 zł. Pkt 2. Środki finansowe, o których mowa w ust. 1 zostały zaplanowane w 

budżecie Województwa Mazowieckiego na rok 2020, przyjętym uchwałą nr 226/19 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego z dnia 17 grudnia 2019 roku w sprawie uchwały 

budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2020 rok i pochodzą z dochodów 

własnych. Pkt 3. Pomoc finansowa, o której mowa § 1 ust. 1 zostanie przekazana na 

podstawie indywidualnych umów z gminami i powiatami, znajdującymi się na liście 

beneficjentów, o której mowa w § 1 ust. 2 określających szczegółowe warunki 

działania, dzielenia, przepraszam, przeznaczenia i zasady rozliczeń. § 3 Wykonanie 

uchwały powierza się Zarządowi Województwa Mazowieckiego. § 4 Uchwała wchodzi 

w życie z dniem podjęcia. Szanowni państwo radni, myślę, że ze względu na to, że 

Komisja Rolnictwa przyjęła jednogłośnie ten projekt uchwały, proszę o przyjęcie tej 

uchwały przez państwa radnych. Dziękuję bardzo.  
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Dorota Stalińska 

Panie przewodniczący? Jakiś zastój? 

Leszek Przybytniak 

Panie przewodniczący, czy możemy przejść do głosowania?  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Szanowni państwo, tutaj widzę zgłoszenie, ale czy pan Artur Czapliński cały czas 

zgłasza się ad vocem? 

Artur Czapliński 

Zgłaszam się w normalnym trybie, tylko tak mi się nacisnęło. Bardzo przepraszam. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Rozumiem, ale w tym momencie moje pytanie oczywiście czy ktoś z państwa radnych 

chciałby zabrać głos lub zadać pytanie sprawozdawcy lub wnioskodawcy? Rozumiem, 

że pan Artur Czapliński w normalnym trybie zgłasza się do głosu, tak? 

Artur Czapliński 

Tak, tak.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo proszę, pan Artur Czapliński. 

Artur Czapliński 

Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Chciałbym podziękować panu 

sprawozdawcy, panu przewodniczącemu Komisji Rolnictwa, a także wszystkim 

koleżankom i kolegom z tej komisji merytorycznej za wypracowanie, rozumiem, że to 

jest wypracowany kompromis, dotyczący tego zagadnienia i mam nadzieję, że te 

rozwiązania będą służyć dla dobra polskiej wsi i dla dobra polskiego rolnictwa. Tu panu 

na ręce składam, na ręce pana przewodniczącego Przybytniaka, także chciałem 

podziękować panu wiceprzewodniczącemu panu Rafałowi Romanowskiemu, który nie 

dość, że pracował nad tym porozumieniem, to także mogłem liczyć na jego wsparcie i 

wyjaśnienia, wyjaśnienie tych kwestii, które są dosyć skomplikowane. Bardzo dziękuję.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu radnemu. Czy ktoś z państwa radnych również chciałby zabrać 

głos w dyskusji nad tym punktem porządku obrad? Nie widzę. Przystępujemy zatem 

do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 

423? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 46 radnych, nie było głosów przeciwnych, nikt także nie wstrzymał 

się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w 
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sprawie udzielenia przez Województwo Mazowieckie pomocy finansowej gminom i 

powiatom na realizację zadań w ramach programu Mazowiecki Instrument Wsparcia 

Systemu Monitoringu Suszy Rolniczej MAZOWSZE 2020, z druk nr 423. 

Przechodzimy do pkt. nr 14 porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie powierzenia 

województwu podlaskiemu do realizacji zadania organizacji publicznego transportu 

zbiorowego ze względu na planowany przebieg linii komunikacyjnej w wojewódzkich 

przewozach pasażerskich na linii kolejowej Siedlce-Czeremcha w okresie od 

13 grudnia 2020 do dnia 14 grudnia 2025, druk nr 430. Bardzo proszę o zabranie głosu 

pana marszałka Rafała Rajkowskiego.  

Rafał Rajkowski - Wicemarszałek 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie powierzenia Województwu 

Podlaskiemu do realizacji zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego ze 

względu na planowany przebieg linii komunikacyjnej wojewódzkich przewozach 

pasażerskich na linii kolejowej Siedlce-Czeremcha w okresie od dnia 13 grudnia 2020 

do dnia 14 grudnia 2025 roku. Szanowni państwo, w uzasadnieniu stosownej uchwały 

dobiega końca czteroletni okres trwania aktualnie obowiązującego porozumienia 

zawartego pomiędzy Województwem Mazowieckim a Województwem Podlaskim. 

Istnieje oczywiście konieczność zawarcia nowego porozumienia pomiędzy tymi 

województwami, regulującymi organizację przewozów na linii kolejowej Siedlce-

Czeremcha w ramach rozkładu jazdy pociągów w okresie od dnia 13 grudnia 2020 

roku do 14 grudnia 2025 roku. Szczegółowy zakres powierzonego zadania, w tym 

wzajemne kompensowanie wykonywanej pracy eksploatacyjnej. Mając oczywiście 

powyższe na uwadze, w celu zawarcia, no, przedmiotowego porozumienia, niezbędne 

jest podjęcie niniejszej uchwały. Jeżeli nie będzie pytań to oczywiście wnoszę o 

przejście do drugiego czytania.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu marszałkowi. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos 

w sprawie projektu uchwały? Nie widzę. Został zgłoszony wniosek o przejście do 

drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż Sejmik wyraził zgodę na 

przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto państwa 

radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 430? Kto jest przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 50 

radnych, nie było głosów przeciwnych, nikt także nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 

powierzenia Województwu Podlaskiemu do realizacji zadania organizacji publicznego 

transportu zbiorowego ze względu na planowany przebieg linii komunikacyjnej 

wojewódzkich przewozach pasażerskich na linii kolejowej Siedlce-Czeremcha w 

okresie od dnia 13 grudnia 2020 do dnia 14 grudnia 2025, druk nr 430. Przechodzimy 
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do pkt. 15 porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia 

w drodze przetargu części nieruchomości zabudowanej położonej w Ciechanowie przy 

ulicy Niechodzkiej 2A, druk nr 432. Poproszę o zabranie głosu pana marszałka Rafała 

Raboszuka, przepraszam, pana marszałka Rafała Rajkowskiego.  

Rafał Rajkowski - Wicemarszałek 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego w sprawie zwolnienia z obowiązku zbycia w 

drodze przetargu części nieruchomości zabudowanej położonej w Ciechanowie przy 

ulicy Niechodzkiej 2A. Szanowni państwo, w uzasadnieniu stosownej uchwały w marcu 

2018 roku za zgodą Zarządu Województwa Mazowieckiego został wynajęty 

Rejonowemu Zarządowi Spółek Wodnych z siedzibą w Ciechanowie, wynajęta działka 

na czas nieoznaczony. Spółka zwróciła się z wnioskiem w 2018 roku sprzedaży 

położonej w Ciechanowie przy ulicy Niechodzkiej 2A działki ewidencyjnej o nr 50 na 

jej rzecz, proponując kwotę 100 000 zł, płatną w 10 rocznych ratach. Szanowni 

państwo, Zarząd Województwa Mazowieckiego postanowił przychylić się do wniosku 

spółki, wyrażając zgodę na sprzedaż wyżej wymienionej działki, udzielając bonifikaty 

w wysokości prawie 71,5% za kwotę 100 000 zł, płatną w 10 rocznych ratach. Warto 

dodać, że mogliśmy udzielić maksymalnej bonifikaty 80%. Przychyliliśmy się do 

wniosku spółki i oczywiście wykonaliśmy stosowny operat szacunkowy w 2019 roku. 

Wartość wskazanej nieruchomości wynosiła 350 813 zł. Jeżeli nie ma uwag co do 

przedmiotowej uchwały, to oczywiście wnoszę o przejście do drugiego czytania.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję panu marszałkowi. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

sprawie projektu uchwały? 

Konrad Wojnarowski 

Ja chciałbym, panie przewodniczący, zabrać głos.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Widzę, widzę, widzę. Pan radny Konrad Wojnarowski, bardzo proszę.  

Konrad Wojnarowski 

Panie Przewodniczący, nie tyle co do punktu uchwały, ale do pkt 13, ponieważ 

wyrzuciło mnie z systemu w sprawie, przy głosowaniu w sprawie programu Mazowiecki 

Instrument Wsparcia Monitoringu Suszy Rolniczej.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

(niezrozumiałe) 
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Konrad Wojnarowski 

Nie mogłem zagłosować. Dziękuję bardzo. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Bardzo proszę czy ktoś w sprawie pkt. 15 porządku obrad? Nie widzę. Został 

zgłoszony wniosek o przejście drugiego czytania. Jeśli ze sprzeciwu, uznam, iż sejmik 

wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 432? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Konrad Wojnarowski 

Zgłaszam problem techniczny. Nie mogę zagłosować, panie przewodniczący.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Nie zagłosowali jeszcze 4 radni, już tylko 3. Pan Konrad Wojnarowski, panu Konrad 

Rytel i pan przewodniczący Rakowski.  

Konrad Wojnarowski 

Ja nie mogę oddać głosu niestety, ale głosuję za.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Jeszcze tylko pan Konrad Wojnarowski i pan przewodniczący Rakowski nie oddali 

głosu, ale rozumiem, że pan Konrad Wojnarowski zgłasza problem i informuje, że 

głosuje za przyjęciem projektu uchwały w druku nr 432. To także proszę ewentualnie 

do protokołu, a ja poproszę o podanie wyników. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 48 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie 

zwolnienia z obowiązku zbycia w drodze przetargu części nieruchomości zabudowanej 

położonej w Ciechanowie przy ulicy Niechodzkiej 2A, druk nr 432. Przechodzimy do 

punktu nr 16 porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie Nadwiślańskiego Obszaru 

Chronionego Krajobrazu położonego na terenie powiatów płońskiego, płockiego i 

sochaczewskiego i miasta Płock, druk nr 433. Poproszę o zabranie głosu panią 

marszałek Janinę Ewę Orzełowską. 

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarząd Województwa Mazowieckiego 

Panie i Panowie Radni, Panie Przewodniczący przedstawiam uchwałę w sprawie 

Nadwiślańskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu położonego na terenie powiatów 

płońskiego, płockiego i sochaczewskiego oraz miasta Płock. Szanowni państwo, jest 

to kolejna uchwała znosząca obostrzenia na terenie obszaru chronionego krajobrazu. 

I tutaj w tej uchwale mamy takie zmiany m.in. oczywiście, czyli wprowadzamy 

możliwość budowy przy sztucznych zbiornikach wodnych, zmniejszeń, zmniejszony 
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został zakaz zabudowy w pobliżu rzek i naturalnych zbiorników wodnych do 50 m, 

oczywiście poza obszarami Natura 2000, włączenie, wyłączenie z obszaru terenu 

chronionego krajobrazu zakładu PERN, który tam się znajduje, rezygnacja z zakazu 

zabijania dziko występujących zwierząt, niszczenia ich nor, legowisk, oczywiście to 

jest związane z tym, żeby nie powielać, bo są to w innych aktach prawnych, 

wprowadzenie odstęp od zakazu, wyłączenia skupisk krzewów o powierzchni do 

25 m², drzewa o obwodzie pnia na wysokości 130 cm do 30 cm, wyłączenie z w/w 

zakazu zadrzewień śródpolnych i przydrożnych, o ile jest to i pozwolenie na to, żeby 

można przeznaczyć było te miejsca pod zabudowę, o ile jest to w planach 

zagospodarowania przestrzennego. Szanowni państwo, wyłączenie z zakazu 

wykonywania prac ziemnych trwale zniekształcających teren, ale tylko, w których 

związane jest to z wydobywaniem kopalni i kopalin i z pozwoleniami na te kopaliny. I 

oczywiście wprowadzamy odstępstwa od zakazu budowania nowych obiektów dla 

obiektów bezpośrednio służących turystyce wodnej. Te obostrzenia, te złagodzenia 

obostrzeń wynikają również z ustawy, ale również z próśb samorządowców i 

mieszkańców tych terenów, więc proszę państwa o dwa czytania. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję, pani marszałek. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

sprawie projektu uchwały? Zgłosił się pan radny Krzysztof Strzałkowski, bardzo 

proszę.  

Krzysztof Strzałkowski 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku tutaj po szybkich konsultacjach w 

ramach klubu Koalicji Obywatelskiej, z uwagi na to, że no ta uchwała nie jest 

terminowa, mamy taką prośbą, żeby jednak przeprocedować ją w komisjach, może 

Komisja Ochrony Środowiska, może Komisja Rolnictwa. Myślę, że w ogóle to byłby 

taki dobry zwyczaj, żebyśmy pierwsze czytania tego typu przekrojowych 

przedsięwzięć, które no nie mają charakteru pilności, takiego pilnego charakteru, 

rozpoczynali w komisjach. Wtedy mamy szansę pochylić nad dokumentami 

źródłowymi. Dziękuję bardzo.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu radnemu. Czy ktoś z państwa również w sprawie projektu 

uchwały? Zgłosił się pan radny Artur Czapliński, bardzo proszę. Bardzo proszę, pan 

radny Czapliński Artur.  

Artur Czapliński 

Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. To jest dobry pomysł tutaj pana 

przewodniczącego Strzałkowskiego z tym, że ja mam tutaj takie wątpliwości, państwo 
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w ramach tutaj współpracy koalicyjnej, bo ktoś może odnieść wrażenie, że to jest tylko 

takie robienie na złość pani Orzełowskiej, dlatego że jest PSL-u. Dziękuję bardzo.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Bardzo proszę, pan radny Stefan Traczyk.  

Stefan Traczyk 

Uśmiecham się, ale fajnie, fajnie, bo to jest dobry argument. Natomiast ja myślę, że 

jeżeli chodzi o Komisje nie Środowiska, a Komisję Ochrony Środowiska, bo to było 

powiedziane w poprzednim wystąpieniu, wystąpieniu, że Komisji Środowiska chodzi o 

Komisję Ochrony Środowiska. Ja myślę, że to jest właściwa komisja. Troszeczkę się 

zdziwiłem, dlaczego to nie trafiło na komisję, ale no myślę, że dobrze by było jeżeliby 

trafiła ten projekt uchwały na Komisję Ochrony Środowiska. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dobrze, dziękuję bardzo panu radnemu Stefanowi Traczykowi. Czy ktoś z państwa 

również w sprawie tego punktu obrad? Nie widzę.  

Janina Ewa Orzełowska - Członek Zarząd Województwa Mazowieckiego 

Przepraszam, panie przewodniczący. Oczywiście skierowanie do Komisji Ochrony 

Środowiska. My przygotowaliśmy to wcześniej z tego powodu, że nie zostało to 

skierowane. Dlatego pozwoliłam sobie na 2 czytania, ale oczywiście, jeżeli jest taka 

potrzeba i radni uważają, że powinno być to przeprocedowane w komisji to bardzo 

proszę.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję, pani marszałek. Szanowni państwo, został złożony wniosek o 

przeniesienie, o przesunięcie projektu uchwały, druk nr 433 do Komisji Ochrony 

Środowiska oraz Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, 

uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przekazanie projektu uchwały z druku nr 433 

właśnie do tych dwóch komisji: Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich oraz Komisji 

Ochrony Środowiska. Stwierdzam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście, na przesłanie 

tych właśnie, tego właśnie druku nr 433, w którym zawarty jest właśnie projekt uchwały 

do Komisji Ochrony Środowiska Sejmiku Województwa Mazowieckiego i Komisji 

Rolnictwa i Terenów Wiejskich Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Dziękuję 

państwu. Przechodzimy zatem do punktu nr 17 porządku obrad. Projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań oraz wysokości środków 

przeznaczonych na ich realizację w ramach podziału środków finansowych 

pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

2020 roku, druk numer 443. Bardzo proszę o zabranie głosu panią marszałek Elżbietę 

Lanc.  
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Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni. Przedstawiam projekt uchwały 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego zmieniający uchwałę w sprawie określenia 

zadań oraz wysokości środków przeznaczonych na ich realizację w ramach podziału 

środków finansowych pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w roku 2020. W § 1 W uchwale nr 69/20 Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego z dnia 19 maja 2020 roku w sprawie określenia zadań oraz wysokości 

środków przeznaczonych na ich realizację w ramach podział środków finansowych 

pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

roku 2020 załącznik otrzymuje brzmienie określone w załączniku do niniejszej 

uchwały. I tak, na dofinansowanie robót budowlanych w rozumieniu przepisów ustawy 

z dnia 7 lipca 1994 roku przeznacza się kwotę, środki w wysokości 6 882 360 zł 75 gr. 

Dofinansowanie kosztów tworzenia i działania zakładów aktywności zawodowych 

kwota 9 012 671 zł 25 gr. Zlecenie fundacjom oraz organizacjom pozarządowym 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych kwotę 

1 066 546 zł. W ramach otrzymywanych środków z PFRON samorząd województwa 

realizuje zadanie pod nazwą dofinansowanie robót budowlanych. Ponieważ po 

wyłonieniu wykonawców robót budowlanych część podmiotów, które otrzymały 

dofinansowanie zgłosiło oszczędności. I to był powiat pułtuski na kwotę 405 951 zł 

98 gr, powiat gostyniński na kwotę 125 656 zł 5 gr, Towarzystwo Przyjaciół Dzieci na 

kwotę 135 062 zł 36 gr. Razem te oszczędności budowlane dały kwotę 666 671 zł 

25 gr. Tym samym, te oszczędności, uznaliśmy, że są możliwe do rozdysponowania 

na powstanie zakładu aktywności zawodowej. Już wcześniej mieliśmy założoną wolną 

kwotę 300 000 zł na powstanie takiego zakładu aktywności zawodowej. Zgłosił się do 

nas, zgłosił się do nas powiat i przede wszystkim, przede wszystkim zgłosiła się do 

nas fundacja, która była gotowa taki zakład aktywności zawodowej uruchomić. Tutaj, 

ta Fundacja "Dobro wspólne" uzyskała pozytywną opinię starosty pułtuskiego. Tylko ta 

wcześniejsza kwota 300 000 nie wystarczała, żeby taki zaz powstał, dlatego że 

powstanie takiego ZAZ-u zostało określone na kwotę 3 000 500 zł. Ponieważ teraz, po 

odłożeniu tych oszczędności, plus te 300 000 pozostaje kwota 966 671 zł 25 gr i 

jesteśmy po konsultacji właśnie z tą fundacją "Dobro wspólne", która rzeczywiście jest 

w stanie taki ZAZ utworzyć. Taki ZAZ łącznie będzie zatrudniał 34 osoby, w tym 24n 

osoby z orzeczoną niepełnosprawnością. Z opinii przedstawionej przez starostę 

powiatu pułtuskiego wynika, że na terenie powiatu zarejestrowanych jest 76 osób 

bezrobotnych z orzeczonym stopniem niepełnosprawności. W związku z powyższym 

utworzenie zakładu pozwoli na zatrudnienie prawie 32% obecnie zarejestrowanych 

osób niepełnosprawnych. Ponieważ jest to szansa na powstanie nowego zakładu 

aktywności zawodowej, stąd nasza propozycja, żeby taką kwotę przeznaczyć na 

powstanie takiego ZAZ-u. Wniosek został pozytywnie zaopiniowany przez 

Wojewódzką Radę Pożytku Publicznego. Jeśli nie będzie uwag to proszę o przejście 

do drugiego czytania.  
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Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, pani marszałek. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w 

sprawie projektu uchwały? Bardzo proszę, pan radny Artur Czapliński. 

Artur Czapliński 

Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Ja mam pytanie do pani marszałek Lanc, 

gdzie planowany jest, gdzie planowane jest usytuowanie tego nowego czy przyszłego 

ZAZ-u? Dziękuję. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych również chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Bardzo proszę, pani marszałek Elżbieta Lanc.  

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Nie mam takiej na ten moment precyzyjnej informacji. Mam informację, że na terenie 

powiatu pułtuskiego. Jeżeli przedstawiciele MCPS-u mają taką informację precyzyjną 

to bardzo proszę o taką informację. A jeżeli nie, to w miarę szybko ją przedstawię 

państwu radnym.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa również chciałby zabrać głos w pkt. 17 porządku 

obrad?  

Artur Czapliński 

Poproszę jeszcze raz o głos, jeśli można, panie przewodniczący.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo proszę, pan radny Czapliński.  

Artur Czapliński 

Bardzo dziękuję. Ja bym prosił panią marszałek, jeżeli można, nie ma teraz informacji, 

to w jakiś tam sposób pisemny poprosiłbym o tą informację, uzupełnioną o całą 

procedurę kwalifikacji do tego ZAZ-u, na czym to się opiera, jak był kwalifikowany ten 

powiat (niezrozumiałe) w regionie. Bardzo dziękuję. . 

Elżbieta Lanc - Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Udzielę takiej precyzyjnej wiadomości, tym bardziej, panie radny, że będziemy pełną 

informację na temat, na temat możliwości wspierania ZAZ-ów na kolejnej Komisji 

Polityki Społecznej realizować.  

 

 



 

34 
 

Aleksander Kornatowski - Dyrektor MCPS w Warszawie  

Panie przewodniczący, Aleksander Kornatowski z tej strony, dyrektor Mazowieckiego 

Centrum Polityki Społecznej, mogę uzupełnić wypowiedź pani marszałek.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

(niezrozumiałe) 

Bardzo proszę pana dyrektora o zabranie głosu.  

Aleksander Kornatowski - Dyrektor MCPS w Warszawie  

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ten ZAZ ma być zlokalizowany w 

budynkach, w którym kiedyś znajdowała się Wyższa Szkoła Humanistyczna w 

Pułtusku. Te budynki zostały nabyte przez przez fundację. I tam jest około, tam jest na 

pewno kilka tysięcy metrów kwadratowych powierzchni użytkowych, które będą 

adaptowane na potrzeby ZAZ-u, ale nie tylko ZAZ-u, ponieważ ta fundacja, z 

informacji, które posiadamy, będzie chciała tam również otworzyć Centrum Integracji 

Społecznej i Dom Pomocy Społecznej. Natomiast ZAZ miałby się zajmować zgodnie z 

pismem, które otrzymaliśmy z powiatu pułtuskiego, miałby zajmować się pralnią m.in. 

pralnią. Ta pralnia obsługiwałaby cały szpital pułtuski plus 3 domy pomocy społecznej, 

które znajdują się na terenie powiatu pułtuskiego, dla których organem założycielskim 

jest powiat pułtuski. Również zajmowałaby się, ten ZAZ zajmowałby się również 

przygotowywaniem cateringu i przygotowywaniem, przepraszam i sprzątaniem 

terenów zielonych w obszarze miasta Pułtusk. Jeśli chodzi o precyzyjnie, zatrudnienie 

rzeczywiście w tym ZAZ-ie pracowałyby 34 osoby, w tym 24 niepełnosprawne. 15 z 

tych osób zajmowałoby się, przepraszam, 15 z tych osób byłoby ze znacznym 

stopniem niepełnosprawności. Pozostali byliby to w umiarkowanym stopniu 

niepełnosprawności. Jeśli chodzi o pralnię, w pralni miałoby pracować 6 osób, przy 

cateringu 6 osób, pozostałe osoby to będzie pomoc do kuchni, sprzątacze itd. itd. Czy 

to wystarczy? 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo panu dyrektorowi. Panie radny czy wystarczy taka odpowiedź?  

Artur Czapliński 

Bardzo dziękuję, panie dyrektorze. Na tą chwilę mi wystarczy, jednak bym prosił, żeby 

to wszystko, jeżeli będzie taka możliwość, żebym dostał to w formie pisemnej. Bardzo 

ciekawe są to informacje. Chciałbym sobie je mieć w formie pisemnej. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych również w tym punkcie porządku obrad? 

Nie widzę. Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę 

sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 
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Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 443? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Poproszę o wyniki głosowania. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 

47 radnych, nie było głosów przeciwnych, także nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie określenia zadań oraz wysokości środków przeznaczonych na ich 

realizację w ramach podziału środków finansowych pochodzących z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku, druk nr 443. 

Przechodzimy do pkt. 18 porządku obrad. Projekt uchwały w sprawie skargi na 

Marszałka Województwa Mazowieckiego, druk nr 434. Bardzo proszę o zabranie głosu 

panią radną, przewodniczącą Katarzynę Bornowską.  

Katarzyna Bornowska 

Dziękuję Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji na swoim posiedzeniu, po rozpatrzeniu dokumentów i po przedstawieniu 

wyjaśnień uznała takową skargę złożoną 1 września 2020 roku za bezzasadną. Treść 

uchwały wraz z uzasadnieniem podlega doręczeniu skarżącemu. Wykonanie powierza 

się Przewodniczącemu Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Uchwała wchodzi w 

życie z dniem podjęcia. Bardzo bym prosiła o przyjęcie takiej uchwały. Dziękuję.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo pani przewodniczącej. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać 

głos w sprawie projektu uchwały? Nie widzę. Został zgłoszony wniosek o przejście do 

drugiego czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, iż sejmik wyraził zgodę na 

przejście do drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa 

radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 434? Kto jest przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 28 

radnych, 21 radnych było przeciwnych, 0 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie skargi 

na Marszałka Województwa Mazowieckiego, druk nr 434. Przechodzimy do punktu 

obrad nr 19. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru przedstawicieli 

skład rad społecznych działających przy samodzielnych publicznych zakładach opieki 

zdrowotnej, dla których podmiotem tworzącym jest samorząd województwa 

mazowieckiego, druk nr 444. Bardzo proszę o zabranie głosu pana przewodniczącego 

Krzysztofa Strzałkowskiego.  

Krzysztof Strzałkowski 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku chciałbym przedstawić sprawozdanie z 

wczorajszego posiedzenia Komisji Zdrowia i Kultury Fizycznej w sprawie projektu 

uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie wyboru przedstawicieli do składu rad 

społecznych działających przy naszych samodzielnych publicznych zakładach opieki 
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zdrowotnej, czyli tych, których to podmiotem tworzącym jest samorząd województwa 

mazowieckiego. I w toku prac w projekcie uchwały dokonano następujących zmian w 

stosunku do stanu obecnego, a mianowicie wpłynęła do kancelarii sejmiku rezygnacja 

członka, członkini rady społecznej szpitalu dziecięcym imienia dr. Jana Bogdanowicza 

w Warszawie. I w to miejsce wpłynęła kandydatura pana, pana Pawła Cukrowskiego, 

który zresztą w poprzedniej kadencji zasiadał w tej radzie społecznej. Chcemy również 

tym samym projektem uchwały sprostować omyłkę pisarską w nazwisku jednego z 

członków rady społecznej przy szpitalu w Ostrołęce. I tam, drodzy państwo, doszło do 

literówki, właściwe nazwisko, właściwe brzmienie nazwiska powinno brzmieć pan 

Krzysztof Parzychowski. Bardzo liczę na państwo poparcie w dwóch czytaniach. 

Dziękuję uprzejmie.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu przewodniczącemu. Czy ktoś z państwa radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Nie widzę. Rozumiem, panie 

przewodniczący, że został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, 

prawda?  

Krzysztof Strzałkowski 

Tak, zgadza się. 

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania, jeśli nie usłyszę sprzeciwu, 

uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. Przystępujemy 

zatem do głosowania, kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu uchwały z 

druku nr 444? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem 

projektu uchwały głosowało 49 radnych, nikt nie był przeciwny, 1 radny wstrzymał się 

od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę 

zmieniającą uchwałę w sprawie wyboru przedstawicieli do składu rad społecznych 

działających przy samodzielnych publicznych zakładach opieki zdrowotnej, dla których 

podmiotem tworzącym jest samorząd województwa mazowieckiego, druk nr 444. 

Szanowni państwo, przechodzimy do punktu nr 20. W punkcie dwudziestym będziemy 

przedstawiali dwie informacje. Pierwsza informacja to informacja marszałka 

województwa o świadczeniach majątkowych złożonych przez wicemarszałków 

województwa, członków zarządu województwa, skarbnika województwa, sekretarza 

województwa, kierowników wojewódzkich samorządowych jednostek 

organizacyjnych, osób zarządzających i członków organów zarządzających 

wojewódzkimi osobami prawnymi oraz osób wydających decyzje administracyjne w 

imieniu marszałka województwa. W drugim punkcie tego, drugim elementem tego 

punktu porządku będzie informacja przewodniczącego sejmiku o oświadczeniach 
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majątkowych złożonych przez radnych województwa. Bardzo proszę o zabranie głosu 

pana marszałka Adama Struzika.  

Adam Struzik - Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku uprzejmie informuję, że 

przeprowadzono analizę oświadczeń majątkowych złożonych marszałkowi 

województwa mazowieckiego. Ta analiza została przeprowadzona zgodnie z zapisem 

art. 27c ust. 12 ustawy o samorządzie województwa z dnia 5 czerwca 1998 roku. Po 

pierwsze, sprawdziliśmy czy wszystkie osoby zobowiązane złożyły oświadczenia 

majątkowe i czy złożyły je w terminie. Po drugie, czy stwierdzono nieprawidłowości w 

analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem i wskazaniem osób, 

które złożyły nieprawidłowe oświadczenia. Jakie zostały podjęte działania w związku z 

nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach majątkowych? 

W oparciu o następujące akty prawne: ustawę z dnia 5 czerwca 1998 roku o 

samorządzie województwa, ustawę z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ograniczeniu 

prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne i 

zgodnie z art. 31zza ustawy z dnia 2 marca 2020 roku o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19 i innych 

chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Osoby zobowiązane 

do złożenia oświadczenia o stanie majątkowym za rok 2019 wg stanu na 31 grudnia 

roku poprzedniego mogły złożyć oświadczenie w terminie do 31 maja 2020 roku. 

Pierwotny termin, wynikający z ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie 

województwa upływał 30 kwietnia. W okresie od 1 stycznia 2020 roku do 22 września 

2020 roku przeprowadzono analizę łącznie 220 oświadczeń majątkowych w tym: 10 

oświadczeń majątkowych osób, u których ustawowy termin złożenia pierwszego 

oświadczenia, tj. 30 dni od dnia powstania obowiązku złożenia oświadczenia, upłynął 

przed 30 kwietnia. 9 oświadczeń majątkowych złożonych jako ostatnie - u osób, które 

przestały być zobowiązane do ich składania do 30 kwietnia. 187 oświadczeń 

majątkowych osób zobowiązanych do złożenia oświadczenia majątkowego do 31 maja 

z informacją za ubiegły rok. 8 oświadczeń majątkowych złożonych jako ostatnie u 

osób, które przestały być zobowiązane do ich składania po 30 kwietnia. 6 oświadczeń 

majątkowych osób, u których ustawowy termin złożenia pierwszego oświadczenia tj. 

trzydziestego dnia od dnia powstania obowiązku złożenia oświadczenia upłynął po 

30 kwietnia. Wysoki sejmiku, pośród tych złożonych oświadczeń, stwierdziliśmy 

różnego rodzaju uchybienia natury technicznej np. niemające wpływu na 

jednoznaczność złożonego oświadczenia i takich oświadczeń było 13. Też 

stwierdziliśmy oczywiście oświadczenia złożone po terminie bez wezwania, czyli ci 

zobowiązani bez specjalnego ponaglenia złożyli oświadczenia. Były też, i takich 

sytuacji było 4, były oświadczenia złożone po przesłaniu wezwania z zachowaniem 

dodatkowego, 14-dniowego terminu i takich sytuacji było 8. Osoby, które nie złożyły 

oświadczenia majątkowego, mimo wysłania wezwania - takich przypadków były 2. To 
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dotyczyło ostatnich tzw. oświadczeń majątkowych. No i stwierdziliśmy pewne 

naruszenia u osób, jeśli chodzi o ograniczenie prowadzenia działalności gospodarczej 

przez osoby pełniące funkcje publiczne. Takich wypadków było 2. Tak jak 

powiedziałem, w przypadkach, w 13 przypadkach analizowanych oświadczeń 

majątkowych stwierdzono uchybienia natury technicznej, niemające wpływu na 

jednoznaczność złożonego oświadczenia. Wykaz osób stanowi załącznik nr 1 do 

sprawozdania. Wszystkie oświadczenia majątkowe zostały przesłane do właściwych 

urzędów skarbowych ze względu na podane w oświadczeniu miejsca zamieszkania. 

Urzędy, na mocy art. 27c ust. 7 ustawy o samorządzie województwa, dokonują również 

analizy oświadczeń majątkowych. Wykaz osób, u których urzędy skarbowe po analizie 

oświadczeń majątkowych stwierdziły uchybienie i przesłały do wiadomości bez 

konkluzji, tajemnica skarbowa, stanowi załącznik nr 2. Wszystkie oświadczenia zostały 

zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej. Na tym kończę to sprawozdanie. 

Dziękuję bardzo.  

Marcin Podsędek - Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Bardzo dziękuję panu marszałkowi. Szanowni państwo, przechodzimy do drugiego 

podpunktu tego porządku, punktu porządku obrad, czyli informacja przewodniczącego 

sejmiku o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych województwa. 

Szanowni państwo, analiza właśnie tych oświadczeń złożonych w terminie 30 dni od 

dnia złożenia ślubowania oraz wg. stanu na dzień 31 grudnia 2019 roku właśnie za 

chwileczkę państwu ją przedstawię. W 2020 roku radni województwa mazowieckiego 

byli zobowiązani do złożenia oświadczeń o stanie majątkowym wg stanu na dzień 31 

grudnia 2019 roku. Dodatkowo oczywiście radni, w związku z objęciem mandatu w 

trakcie kadencji, była zobowiązana do złożenia oświadczeń o stanie majątkowym w 

ciągu 30 dni od złożenia ślubowania. Zgodnie z wymogami ustawy, radni województwa 

mieli obowiązek złożenia 2 egzemplarzy oświadczenia majątkowego oraz dołączenia 

zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym PIT. Analiza 

złożonych oświadczeń majątkowych przeprowadzona została zgodnie z zapisem art. 

27c ust. 12 ustawy o samorządzie województwa, tj. wszystkie osoby zobowiązane 

złożyły oświadczenia majątkowe i czy złożyły je w terminie, czy stwierdzono 

nieprawidłowości w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem i 

wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, jakie działania zostały 

podjęte w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 

oświadczeniach majątkowych. Zobowiązanych do złożenia oświadczeń majątkowych 

przewodniczącemu sejmiku w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania było 6 

radnych. Wszyscy radni złożyli ślubowania w dniu 19 listopada 2019 roku. W terminie, 

do 19 grudnia 2019 roku, wszyscy złożyli swoje oświadczenia majątkowe. Zgodnie z 

art. 31zza ustawy z dnia 31 marca 2020 o zmianie ustawy o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz 
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niektórych innych ustaw, termin na złożenie oświadczenia o stanie majątkowym wg 

stanu na dzień 31 grudnia 2019 został wydłużony do dnia 31 maja 2020. Do złożenia 

oświadczeń majątkowych w roku 2020 wg stanu na dzień 31 grudnia 2019 było 

zobowiązanych 50 radnych. Do dnia 31 maja br. złożono 49 oświadczeń majątkowych. 

Oświadczenie majątkowe radnego Jana Rajczaka wpłynęło listem poleconym w dniu 

1 czerwca br. - data stempla pocztowego 22 maja 2020 roku. Analiza oświadczeń 

przeprowadzona była głównie pod względem formalnym, ponadto została dokonana 

analiza porównawcza złożonych oświadczeń oraz kopii zeznania podatkowego. Z 

przeprowadzonej analizy wynika, iż najczęstsze błędy popełniane przez radnych przy 

wypełnieniu formularzy oświadczeń majątkowych dotyczyły: braku określenia czy 

składniki majątkowe ujęte w części A formularza wchodzą w skład małżeńskiej 

wspólności majątkowej, czy stanowią majątek odrębny; zamiennego używania tytułu 

prawnego i przynależności składników majątkowych; rozbieżności pomiędzy 

dochodami wykazanymi w oświadczeniu majątkowym a dochodami wykazanymi w 

PIT; podawanie dochodów wysokości miesięcznej; podawanie kwoty przychodu 

zamiast kwoty dochodu; niekompletnego wypełnienia pkt. 10, to znaczy wobec kogo 

zostało zaciągnięte zobowiązanie pieniężne, w związku z jakim wydarzeniem, na 

jakich warunkach, w jakiej wysokości oraz jaki jest stan zadłużenia na dzień złożenia 

oświadczenia lub na dzień 31 grudnia 2019 roku. Ponadto niektórzy z radnych, 

wypełniając oświadczenie w rubrykach, które nie znajdują w konkretnym przypadku 

zastosowania zamiast wskazanego w instrukcji zwrotu "nie dotyczy" wpisywali "nie 

podlega", "nie", "nie posiadam", "nie byłem", "nie prowadzę", "nie zarządzam", "nie 

mam", "brak". Zgodnie z art. 27 d ustawy o samorządzie województwa kopie 

oświadczeń zostały przekazane marszałkowi województwa w celu zamieszczenia ich 

w Biuletynie Informacji Publicznej. Ponadto zgodnie z art. 27c ust. 6 ustawy o 

samorządzie województwa jeden egzemplarz oświadczenia wraz z zeznaniem o 

wysokości osiągniętego dochodu w danym roku podatkowym został przekazany 

urzędowi skarbowemu właściwemu ze względu na miejsce zamieszkania osoby 

składającej oświadczenie majątkowe. Do sejmiku województwa mazowieckiego 

wpłynęło 18 informacji z urzędów skarbowych, które dokonały analizy przesłanych 

oświadczeń majątkowych. Zostały one przekazane do wiadomości zainteresowanym 

radnym. Szczegółowe uwagi dotyczące poszczególnych radnych zostały państwu 

przekazane w załączonej do niniejszej informacji tabeli, otrzymali państwo również 

analizy wykonane przez urzędy skarbowe. Biorąc powyższe pod uwagę nie ma 

podstaw na dzień 13 października 2020 roku w świetle art. 27c ust. 9 ustawy o 

samorządzie województwa do występowania do Centralnego Biura Antykorupcyjnego 

z wnioskiem o kontrolę oświadczeń majątkowych złożonych przez państwa radnych. 

Szanowni państwo, przechodzimy do pkt. 21 porządku obrad. Interpelacje i zapytania 

radnych. Czy ktoś z państwa radnych chciałby złożyć dzisiaj interpelację, wygłosić 

interpelację, bądź złożyć zapytanie? Nie widzę. Szanowni państwo, przechodzimy 

zatem do pkt. 22 porządku obrad. Sprawy różne. Czy ktoś z państwa radnych chciałby 
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zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Nie widzę. Szanowni państwo, zanim 

przejdziemy do pkt. 23 chciałbym poprosić państwa o chwilę uwagi. Drodzy państwo, 

dzisiejszy czas to czas rzeczywiście dosyć niezwykły, bardzo trudny dla większości 

mieszkańców województwa mazowieckiego, także dla większości mieszkańców 

naszego kraju. Niestety, ale druga fala epidemii wirusa SARS-CoV-2 potęguje. 

Niestety wszyscy musimy absolutnie bardzo mocno na siebie uważać. Ja z tego 

miejsca chciałem życzyć mieszkańcom województwa mazowieckiego tego, by mieli 

pełną świadomość tego, że zagrożenie, z jakim w tym momencie, my jako naród, my 

jako społeczeństwo mamy do czynienia, nie jest wyimaginowanym wirusem. On 

rzeczywiście jest niebezpieczny, zaraża. Dlatego bardzo proszę państwa o rozwagę. 

O chronienie siebie i chronienie wszystkich najbliższych wokół nas, dlatego że jest to 

bardzo trudna sytuacja i tylko od nas zależy, nie tylko od nas jako społeczeństwa, 

także od rządzących, ale przede wszystkim my musimy zacząć także myśleć w 

perspektywie samych siebie - jak przejdziemy przez tą drugą falę, niebezpieczną falę 

epidemii koronawirusa. Życzę państwu dużo siły, dużo wytrwałości i pełnego 

zrozumienia dla powagi dla tej sytuacji, ale także, przede wszystkim, zdrowia, 

bezpieczeństwa i nadziei na najbliższe tygodnie, najbliższe miesiące. Mam nadzieję, 

że następny okres, okres wiosenny będzie okresem, w którym będziemy mogli już 

swobodnie spotykać się na sali Sejmiku Województwa Mazowieckiego i odbywać sesje 

nie on-line, tylko stacjonarnie. Ale do tego czasu wszystkie sesje będą odbywały się 

właśnie w tej przestrzeni internetowej, przestrzeni on-line. Wszystkim państwa radnym 

i wszystkim mieszkańcom województwa mazowieckiego życzę dużo nadziei, że 

pokonamy niebezpieczeństwo wynikające z epidemii. Dziękuję za uwagę. 

Przechodzimy, drodzy państwo, do pkt. 23. Kolejna sesja zaplanowana jest 

24 listopada br. Zamykam XXIII sesję sejmiku. 

 


